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کارگردان سینما و تلویزیون گفت: احساس می کنم 
که در سینما و تلویزیون بازیگر کم داریم. بنابراین یکی 
از وظایف ما این است که بتوانیم بازیگران جدید را هم 
معرفی و بانک بازیگرمان را غنی تر کنیم. این روزها 
سریال سازی به طور حرفه ای تر و پیشرفته تری پیش 
می رود و فرهنگ های مختلف کوشیده اند تا در میدان 
پر مخاطب آن، جایی برای خود دست و پا کنند. باید 
پذیرفت که اندک اندک سریال دیدن رونق بیشتری از 
فیلم دیدن پیدا کرده و همین مساله هم موجب شده تا 
کمپانی های متنوعی در کشورهای مختلف خاورمیانه 
و جهان تمام سعی و تلاش خود را برای ارائه کارهای 
جذاب تر و مخاطب پسندتر به کار ببندند. »ایرنا« با بهرنگ 

توفیقی گفت وگویی انجام داده که در ادامه می خوانید. 
 به عنوان یک کارگردان و کسی که سریال های 
تلویزیونی و شبکه خانگی متنوعی کار کرده است 
فکر می کنید چگـــونه می توانیم این محصولات 
فرهنگی و هنری مــان را در سطح منطقه ای و 
بین المللی معرفی و ارائه دهیم؟ برای مثال کشوری 
مثل ترکیه بین ۲۰۰ تا ۲۵۰ تا کمپانی سریال سازی 
دارد که به نوعی خاورمیانه را در بر گرفته و در دنیا 
نیز در حال گسترش است، به نظرتان راهکاری 

داریم که در ایران هم چنین چیزی داشته باشیم؟
الان همان طور که کمپانی های تخصصی سریال سازی 
داریم، خیلی از بیننده ها هم سریال بین شده اند.خیلی ها 
دیگر حتی مثل قبل و بدان معنای سابق، فیلم نمی بینند 
و بیننده حرفه ای سریال ها هستند. بینندگان پیگیر و 
منتظرند که سریال خوب بیاید و برنامه زندگی شان را 
بر اساس تماشای سریال تنظیم کرده اند. اگر بخواهم 
خیلی بازتر صحبت کنم باید بگویم که ما هنوز در این 
حوزه حرفه ای نشده ایم. یعنی، به یک ساختار حرفه ای 
نرسیده ایم و فکر می کنم یک بلاتکلیفی در این زمینه 
وجود دارد. متاسفانه این مساله به خصوص در بخش 
نمایش خانگی مان بروز بیشتری دارد. هنوز نمی دانیم 
که آیا قرار است قوت پیدا کند یا اینکه کمرنگ شود. 
به نظرم مقداری به زمان نیاز داریم تا سیاست ها مشخص 
شود تا ببینیم اساسا قرار است که سریال در تلویزیون یا 
زیرنظر تلویزیون ساخته شود یا اینکه بحث بخش نمایش 
خانگی مان می تواند به آن قدرتی که ما فکر می کردیم 
و دوست داشتیم، برسد. قاعدتا اگر این اتفاق بیفتد، 
پیامدش این است که شاید به گونه ای رسمی تر، برای 
سریال سازی کمپانی هایی بنیان گذار شکل حرفه ای تر 
به خود بگیرد. یک نکته دیگری هم که باید اضافه کنم، 
بحث سوژه هاست. یعنی یک اجازه ای وجود داشته باشد 
که درواقع با ایجاد شرایطی بتواند روی سوژه هایی دست 
گذاشته شود که برای مخاطبان کشور های دیگر هم 

جذابیت جذابیت داشته باشد. این مساله نیاز به اندکی 
گشایش فضا در انتخاب سوژه ها و موضوعات دارد. کمی 
دست ها را باز بگذارند تا بشود سراغ سوژه هایی رفت که 

جسارت بیشتری در آن وجود داشته باشد. 
 به نظر می رسد یکی از ویژگی های بارز کارهای 
شما استفاده از بازیگران جوان و معرفی آنها به 
عموم مردم و جامعه هنری است، چه تحلیلی از 

این گفته دارید؟
ببینید اساسا، من برای نقش هایی از بازیگران غیرچهره 
و بازیگران جدید استفاده کردم که دلم نمی خواست 
بیننده پیشینه ذهنی در مورد آن شخصیت ها داشته باشد 
و احساس کردم یک شخصیتی نیاز است که بیننده در 
اثر آن را بشناسد و با او روبه رو شود. برای مثال در سریال 
»آقازاده« نمی خواستم بیننده هیچ پیشینه ذهنی در 
مورد نقش های راضیه یا مانلی داشته باشد و از چهره های 
جدید استفاده کردم و از طرف دیگر خودم احساس 
می کنم که بازیگر کم داریم بنابراین یکی از وظایف 
ماست که بتوانیم بازیگران جدید را هم معرفی کنیم و 
بانک بازیگرمان را کمی غنی تر کنیم. برای همین همیشه 
این تمایل در من وجود دارد و تمام تلاشم را می کنم که 
این اتفاق بیفتد و بتوانیم چهره های جدیدی که استعداد 
و استحقاق چهره شدن و ورود به عرصه بازیگری را دارند، 

معرفی شوند. 
 در حال حاضر مشغول چه کاری هستید؟ فکر 

می کنید دلیل اصلی موفقیت سریال »افرا« چه بود؟
به نظرم می رسد در آثاری که دوست داریم کمی 
بیننده اش فراتر از بیننده های عادی تلویزیون و یا حتی 
نمایش خانگی باشد باید به کارهایی که به معرفی و 
پرداختن به فضاهای بومی- سنتی کشور خودمان 
است، توجه کنیم و این مساله را به نوعی وظیفه خودمان 
می دانم. احساس می کنم یکی از نقاط قوت سریال »افرا« 
این بود که در فضای خارج از تهران ساخته شده بود و از 
نظر خودم به شکل درست این اتفاق افتاد. یعنی رفتم 
سراغ خطّه ای که مردم و فرهنگ اش را خوب می شناختم 
و می دانستم که چه جذابیت هایی برای مردم خود آن 
منطقه دارد. درست نمایش دادن این فرهنگ، آداب و 
سنن و خصائل آن، برای مردم نواحی و شهرهای کشورمان 
نیز جذابیت دارد. »افرا« را می توان به عنوان یک نمونه 
در مساله به تصویرکشیدن فرهنگ بومی- سنتی مان 
برای ایجاد جذابیت های منطقه ای و بین المللی مطرح 
کرد. چقدر خوب است که این اتفاق بتواند در شهرها و 
استان های دیگر کشورمان نیز رخ دهد. در حال حاضر 
مشغول پیش تولید سریالی هستم که که قرار است در 
سال آینده شروع شود. فضایی اجتماعی با فضای نسبتا 
مالیخولیایی است که تاکنون آن را تجربه نکردم. در حال 
انجام تحقیقات روی آن هستم و خیلی امید دارم که بتواند 
کار بحث برانگیزی شود به نظرم می تواند یک شروع جدید 

برای من باشد. 

مجید مظفری برای ساخت فیلم »مردایرانی« 
مجوز گرفت. شورای پروانه ساخت سازمان 
سینمایی با ساخت چهار فیلمنامه جدید موافقت 
کرده است. طبق اعلام اداره کل روابط عمومی 
سازمان امور سینمایی و سمعی بصری، فیلم نامه 
»فرش خاک« به تهیه کنندگی علی نوری 
اسکوئی و کارگردانی و نویسندگی فریدون 
نجفی، فیلم نامه »وزن لحظه« به تهیه کنندگی، 
کارگردانی و نویسندگی فرزین مهــدی پور، 
فیلم نامه »مردایرانی« به تهیـــه کنندگی 
محمدحسین فرحبخش، کارگردانی مجید 
مظفری و نویسندگی کریم محمد امینی و 
فیلم نامه »بخارست« به تهیه کنندگی علی 
طلوعی، کارگردانی سیدمسعود اطیابی و 
نویسندگی حمزه صالحی موافقت شورای 

ساخت سازمان سینمایی را اخذ کرد. 

 »مظفری« 
فیلم می سازد

برنامه »خندوانه« از لحظه سال تحویل تا 
پایان تعطیلات نوروزی هر شب از شبکه نسیم 
روی آنتن می رود. ضبط برنامه های نوروزی 
»خندوانه« از هفته گذشته آغاز شده و در 
روزهای آینده هم ادامه دارد. رامبد جوان طراح 
و کارگردان »خندوانه« در شب های نوروزی، 
هرشب با یک تم و موسیقی اقوام مختلف ایرانی، 
برنامه را روی آنتن می برد. شبنم مقدمی، سعید 
راد، رضا رشیدپور، پیام دهکردی، محمدحسین 
مهدویان، مریم شیرازی، الیکا عبدالرزاقی، پوریا 
شکیبایی و... مهمانان نوروزی »خندوانه« 
هستند. عروسک جناب خان، کمدین های 
فصل های مختلف خنداننده شو و آیتم های 
ویژه، بخش های دیگر »خندوانه « نوروزی است.

ضبط »خندوانه« 
نوروزی 

مقامات بلندپایه چین و آمریکا دیداری در شهر رم داشتند 
که طی آن طرف چینی از جنگ در اوکراین ابراز تاسف کرد، اما 
هشدار داد که تسلیم روایت های جعلی نمی شود که هدفشان 
بی اعتبارکردن دولت پکن است. به گزارش مهر به نقل از 
سی ان ان، »یانگ جیه چی« دیپلمات ارشد چین در دیداری 
که با »جیک سالیوان« مشاور امنیتی کاخ سفید داشت، تاکید 
کرد که دولت پکن از جنگ اوکراین متاسف است اما نسبت 
به تلاش هایی که در راستای لکه دارکردن اعتبار و مواضع 
چین صورت می گیرد، بی تفاوت نمی ماند. اشاره وی به ادعای 

آمریکا مبنی بر درخواست کمک نظامی روسیه از چین و 
موافقت پکن با این مقوله بود. کاخ کرملین اعلام کرد که از هیچ 
کشوری کمک نخواسته و ارتش روسیه می تواند به تنهایی به 
اهدافش در اوکراین برسد. وزارتخارجه چین هم آمریکا را به 
سوءنیت و انتشار اخبار جعلی متهم کرد. همزمان، رویترز هم 
به نقل از دو منبع آگاه روایتی از دیدار مقامات ارشد آمریکا 
و چین ارائه داد و نوشت: مشاور امنیت ملی آمریکا به طرف 
چینی گفته است که دولت پکن در صورت همراهی با مسکو 
در جنگ اوکراین، با انزوا و تنبیه مواجه خواهد شد. با این حال، 

در بیانیه رسمی دولت واشنگتن، به دور از هرگونه لفاظی، به 
این روایت ساده اکتفا شده که سالیوان درباره طیفی از مسائل 
دوجانبه و همچنین جنگ روسیه علیه اوکراین، با طرف چینی 
گفت وگو کرده است. دیدار سالیوان و یانگ جیه چی به میزبانی 

رُم برگزار شد و ظاهرا 7 ساعت طول کشیده است. 

چین: 

اجازه نمی دهیم اعتبارمان لکه دار شود

ایرج محمدی:
 کاری کنیم که مردم تولیدات 

خودمان را ببینند
ایرج محمدی، تهیــه کننده تلویزیون معتقد 
است: تشدید محدودیت در سامانه های اینترنتی 
باعث می شود مردم به جای مجاریِ ایرانی ، سراغ 
پلتفرم های خارجـی در فضای مجازی بروند و 
فیلم هایی را ببینند که دارای آسیب های مختلف 
فرهنگی است. ایــــرج محمدی، تهیه کننده 
سریال هایی همچون »دردسرهای عظیم« و 
»دلدادگان« درباره رشد سامانه های اینترنتی 
پخش فیلم و سریال و نسبت آ ها با رسانه ملی، 
گفت: من به این محدودیت ها و نوعِ  مدیریتی که 
باعث شود دستِ تهیه کننده و سرمایه گذار برای 
کار در این محیط بسته شود، نگاهِ مصداقی ندارم، 
بیشتر نگاهم، کلان است. وی افزود: احساس 
می کنم که صنعت تصویر نیاز به یک هم افزایی دارد. 
این هم افزایی هم از طریق تلویزیون و هم بخشِ 
خصوصی VOD ها و هم از طریق وزارت ارشاد 
اتفاق می افتد. تهیه کننده سریال شبکه نمایش 
خانگی »مانکن« اظهارداشت: هم افزایی تصویری 
باعث می شود در برابر رقیبان خارج از کشور که 
دنبال نیات و اهدافِ شومی اند، اتفاقات خوبی را 
خلق کنیم. حداقل این است بیننده و هنرمندانی 
که با تلویزیون همکاری ندارند، اشتغالی در همین 
مدیای خودمان داشته باشند. هم اشتغال زایی 
و هم اینکه باعث می شود محتوای سالم ایرانی و 
خارجی خودمان را در این فضا ببینیم. وی تصریح 
کرد: رقیبان خارجی با نیت شوم خودشان تاثیرات 
بدی روی فرهنگ و جامعه ایرانی مان داشته و دارند. 
لذا این هم افزایی بهتر است اتفاق بیفتد، به جای 
اینکه مدیوم های خودمان در مقابل همدیگر قرار 
دهیم. محمدی ادامه داد: به نظرمن این سیاستِ 
کلان به عنوان خط استراتژیک اصلی قرار بگیرد؛ 
تنظیم بازار و تولید محتوا امر ثانویه می شود. باید 
برویم روی مباحث کلانی که چطور می شود این 
درگاه های پخش را تنظیم کرد و نباید رقابت ناسالم 
بین این مدیاها اتفاق بیفتد. این تهیه کننده در پایان 
افزود: به جای این رقابت های جعلی و بدونِ کاربرد، 
مهمتر این است مردم پایِ تماشای محتواهایی 
باشند که از مدیاهای خودمان منتشر می شود. حال 
این مدیوم می خواهد تلویزیون و سینما باشد و چه 
نمایش خانگی. این به  ظرمن مهمترین اصل است. 

مدیر شبکه ورزش: 
 همکاری مان با »فردوسی پور« 

ادامه دارد
مدیر شبکه ورزش سیما از ساخت 2 برنامه استعدادیابی در 
حوزه والیبال و کشتی خبر داد و درباره  برنامه »فوتبال۱2۰« 
و همکاری با عادل فردوسی پور عنوان کرد که این همکاری 
برای سال آینده همچنان ادامه خواهد داشت. سینا معتضدی، 
مدیر شبکه ورزش سیما  درباره  اینکه مهم ترین اتفاقات شبکه 
ورزش سیما در سال ۱۴۰۰ چه بود؟ اظهارکرد: در سالی که 
گذشت سعی کردیم که یک مرجعیت خبری و رویدادی را در 
شبکه ورزش داشته باشیم. پیش از این شاید به دلایل مختلف 
نمی توانستیم رویدادهای ورزشی را پخش کنیم اما امسال 
تمهیداتی اندیشیده شد که سعی کردیم بسیاری از مسابقات 
ورزشی، به ویژه آنهایی که نمایندگان کشورمان در آن حضور 
دارند را از شبکه پخش کنیم و از طرفی در حوزه خبر تلاش 
کردیم با طراحی که انجام شد، مخاطبان برای اطلاع از آخرین 
اخبار ورزشی به شبکه ورزش رجوع و اخبار مربوط به این 
حورزه را دریافت کنند و این، یکی از اقدامات اصلی ما در 
شبکه ورزش بود. معتضدی از ساخت دو برنامه استعدادیابی 
در حوزه والیبال و کشتی در این شبکه خبر داد و درباره  
جزئیات پخش این برنامه ها توضیح داد: بیش از ۴۰ درصد 
مخاطبان ما در شبکه ورزش زیر 22 سال هستند، به همین 
منظور از سال آینده به واسطه  برنامه هایی که تولید می کنیم، 
به بحث استعدادیابی می پردازیم. در این راستا از پایان ماه 
مبارک رمضان برنامه »همه فن حریف« را که در حوزه 
استعدادیابی کشتی است روی آنتن خواهیم برد. همچنین از 
تابستان مسابقه استعدادیابی والیبال را روی آنتن خواهیم برد. 
برنامه فوتبال هم که در شبکه سه سیما با »ستاره ساز« تولید 
می شود. مدیر شبکه ورزش سیما ادامه داد: از سال آینده بحث 
سرگرمی ورزشی را در شبکه پررنگ تر خواهیم کرد و در این 
زمینه مسابقه ای بزرگ تحت عنوان »اگه می تونی منوبگیر« 
را خواهیم داشت که پخش آن در ایام تابستان آغاز خواهد شد. 
در کنار آن هم یک مسابقه اطلاعات ورزشی با هدف سرگرمی 
ورزشی که مخاطبان هدفمان نوجوانان است، پخش خواهد 
شد. وی از همکاری دوباره  این شبکه با عادل فردوسی پور 
و ساخت برنامه »فوتبال۱2۰« و حفظ برنامه های برند در 
شبکه ورزش گفت و تصریح کرد: طبق روال گذشته قرار 
است همکاری ما با »فوتبال۱2۰« ادامه پیدا کند. این برنامه 
جزو برنامه های پرمخاطب شبکه ورزش است و مشکلی برای 
همکاری نداریم. طبیعتا بعد از پایان هر فصل از مسابقات 
اروپایی، »فوتبال۱2۰« تمام خواهد شد و بعداز اینکه فصل 
جدید شروع شود »فوتبال۱2۰« هم روی آنتن خواهد رفت 
و حدودا دو ـ سه ماهی برنامه تعطیل خواهد بود. معتضدی 
در پایان از پخش فصل ششم برنامه »ویدئوچک« برای نوروز 
خبر داد و گفت: این برنامه با اجرای عبدا... روا در ایام نوروز هر 

روز پخش خواهد شد. 

گـــزارش
زمان انتخاب رئیس جمهور عراق 

حزب دموکرات کردستان عراق اعلام کرد که جلسه پارلمان جهت 
انتخاب رئیس جمهور جدید پس از تعطیلات نوروز برگزار می شود. به 
گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری عراقی شفق نیوز، ماجد شنکالی، 
از نمایندگان حزب دموکرات کردستان عراق اظهارکرد که جلسه 
پارلمان عراق به منظور رای گیری جهت انتخاب رئیس جمهور جدید 
بعد از تعطیلات عید نوروز برگزار می شود. طبق برنامه ریزی های 
صورت گرفته قرار است این جلسه در تاریخ 2۶ یا 27 ماه میلادی 
جاری برگزار شود. وی با بیان اینکه حزب کردستان از کاندیداتوری 
ریبراحمد، به عنوان گزینه اصلی ریاست جمهوری عراق حمایت 
می کند، اعلام کرد که ریبر احمد مورد تایید ائتلاف سه گانه )حزب 
دموکرات کردستان، جریان صدر و ائتلاف اهل سنت حاکمیت( است. 
شنکالی تاکیدکرد که ریبر احمد سکاندار جدید کاخ ریاست جمهوری 
السلام عراق در آینده خواهد بود. در دهم مارس، شاخوان عبدا...، 
معاون رئیس پارلمان عراق، اعلام کرد که پارلمان اسامی ۴۰ نامزد 
پست ریاست جمهوری را دریافت کرده است. وی همچنین اظهارکرد: 
جلسه ای که به انتخاب رئیس جمهور جدید عراق اختصاص دارد، پس 

از بررسی این اسامی توسط مراجع ذیربط برگزار خواهد شد. 

رایزنی »لاوروف« و »چاووش .اوغلو« 
وزرای  خارجه روسیه و ترکیه در جریان یک تماس تلفنی در 
خصوص آخرین تحولات مربوط به بحران اوکراین رایزنی کردند. 
به گزارش مهر به نقل از روسیا الیوم، »سرگئی.لاوروف« وزیرخارجه 
روسیه با »مولود چاووش اوغلو« همتای ترکیه ای خود گفت وگو کرد. 
رایزنی و گفت وگو میان طرف های روسیه ای و ترکیه ای به صورت 
تلفنی انجام شد. براساس این گزارش، وزرای خارجه روسیه و ترکیه 
در جریان این تماس تلفنی در خصوص آخرین تحولات مربوط به 
بحران اوکراین رایزنی کردند. لاوروف تاکید کرد که بحران اوکراین 
تنها زمانی پایان خواهد یافت که هیچ تهدیدی از سوی کی یف متوجه 
روسیه نباشد. وزیرخارجه ترکیه نیز در این تماس تلفنی ضمن ابراز 
امیدواری برای حل وفصل سیاسی بحران اوکراین، بر لزوم فراهم شدن 
شرایط برای ارسال کمک های بشردوستانه به شهروندان اوکراینی 
تاکید کرد. »فلیکس.پلاسنسیا« وزیرخارجه ونزوئلا سخنانی را در 
خصوص بحران اوکراین و مداخله جویی غرب در این بحران مطرح 
کرد. وی گفت: کاراکاس تحریم های غرب علیه مسکو را به شدت 
محکوم می کند. وزیرخارجه ونزوئلا تصریح کرد: کشورهای غربی 
تحریم های وحشتناکی را علیه مسکو اعمال کرده اند و همزمان علیه 
فرهنگ روسیه دست به نفرت پراکنی می زنند. ما این اقدامات را 

محکوم می کنیم. 

روسیه »بایدن« را تحریم کرد
وزارت امورخارجه روسیه تحریم هایی را علیه تعدادی از مقام های 
ارشد آمریکایی اعلام کرد. به گزارش سرویس بین الملل خبرگزاری 
فارس، روسیه تحریم هایی را علیه »جو.بایدن« رئیس جمهور آمریکا 
و »آنتونی.بلینکن« وزیر امور خارجه آمریکا اعلام کرد. براساس 
اعلام وزارت امورخارجه روسیه، »لوید آستین« وزیردفاع، »جیک 
سالیوان« مشاور امنیت ملی و »ویلیام برنز« رئیس سازمان اطلاعات 

مرکزی آمریکا نیز در لیست تحریم های روسیه قرار دارند. 

مشاور ریاست جمهوری اوکراین: 

 جنگ ممکن است 
تا ماه »می« پایان یابد

مشاور رئیس دفتر رئیس جمهور اوکراین گفت که 
جنگ در این کشور احتمالا نهایت تا اوایل ماه می 
)اواسط اردیبهشت( با یک توافق پایان یابد. به گزارش 
فارس، »الکسی آرستوویچ« افزود که جنگ در اوکراین 
احتمالا تا اوایل ماه می )اواسط اردیبهشت( پایان یابد، 
زمانی که به ادعای او، منابع لازم روسیه برای ادامه جنگ 
تمام می شود. به گزارش رویترز، مذاکرات کی یف و 
مسکو که آرستوویچ عضوی از تیم مذاکره کننده 
اوکراینی نیست تاکنون نتایج بسیار کمی به جز چند 
کریدور بشردوستانه از شهرهای محاصره شده اوکراین 
به همراه داشته است. این مقام اوکراینی در ویدئویی که 
از سوی چند رسانه این کشور منتشر شد، اظهارکرد که 
زمان دقیق بستگی به این دارد که کرملین مایل است 
چه مقدار از منابع را برای این کارزار اختصاص دهد. وی 
توضیح داد: فکر می کنم حداکثر در ماه می، اوایل ماه 
مه )اواسط اردبیهشت( ما باید یک توافق صلح داشته 
باشیم، شاید خیلی زودتر؛ خواهیم دید، من در مورد 
دیرترین تاریخ های ممکن صحبت می کنم. وی مدعی 
شد: اکنون برسر یک دوراهی هستیم. مشاور رئیس 
دفتر رئیس جمهور اوکراین ادامه داد: یک سناریوی 
»دیوانه  وار« هم می تواند شامل اعزام سربازان جدید 
توسط روسیه پس از یکماه آموزش باشد. وی همچنین 
اظهارداشت: »حتی پس از توافق صلح، درگیری های 
تاکتیکی کوچک ممکن است برای یکسال باقی بماند، 
اگرچه اوکراین بر خروج کامل نیروهای روسیه از قلمرو 
خود اصرار دارد.« ولودمیرزلنسکی« رئیس جمهور 
اوکراین هم گفت که روسیه نتایجی که از حمله به 
اوکراین به دنبال آن بود را به دست نیاورده که در طرف 
دیگر، مسکو می گوید این عملیات طبق برنامه پیش 
می رود. وی در ادامه سخنانش افزود که در حال حاضر 
دور چهارم تحریم ها علیه روسیه در حال آماده شدن 
است. زلنسکی همچنین مدعی شد روسیه تلفات 
زیادی در اوکراین داشته و واقعیت را درباره تلفات خود 
نمی گوید. »دیمیتری پسکوف« سخنگوی کرملین در 
واکنش به ادعای منابع آمریکایی درباره درخواست 
کمک مسکو از پکن، گفت: روسیه منابع نظامی کافی 
برای عملیات نظامی در اوکراین را دارد. وی افزود: »ما 
هیچ  درخواستی به چین برای دریافت کمک نظامی 
ارائه ندادیم.« پسکوف ادامه داد: تمامی طرح های 
روسیه برای خلع سلاح اوکراین طبق تاریخ های تایید 
شده قبلی انجام خواهد شد. سفارت چین در لندن هم  
ادعاهای مقامات آمریکایی مبنی بر درخواست کمک 
نظامی روسیه در اوکراین را رد کرد و واشنگتن را به 
انتشار اطلاعات نادرست متهم کرد که خطر تشدید 

درگیری ها را به همراه دارد. 

معاون وزیر امورخارجه روسیه: 

آمریکا درصدد از بین بردن روابط با »روسیه« است

جهــــان 
کوتــــاه

سرگئی.ریابکوف معاون وزیر امورخارجه 
روسیه اعلام کرد که آمریکا درصدد تخریب 
روابط با مسکو است. به گزارش ایرنا به نقل 
از اسپوتنیک، وی گفت که روسیه امیدوار 
است آمریکا این مساله را درک کند که 
ادامه گفت وگو در مورد موضوعات ثبات 
راهبردی با مسکو الزامی است. ریابکوف با 
بیان اینکه روسیه روابط با آمریکا را کاهش 
نمی دهد و تماس ها ادامه می یابد، افزود: 
تماس قطع نشده است و ما آغازگر کاهش 
تماس با آمریکا نیستیم. وی ادامه داد: ما 
اهمیت گفت وگو در مورد موضوعات موجود 
را درک می کنیم. اما مایلم به این مساله اشاره 
کنم که ابتکارعمل ها برای پایان دادن به 
گفت وگو در شماری از موارد مهم، به تازگی 
از سوی آمریکا به اجرا گذاشته شده است. 
این انتخاب آنهاست و تصور می کنم پس 
از مدتی در واشنگتن پی به این مساله برده 
شود که به عنوان نمونه، ثبات راهبردی 

مساله ای ضروری برای مورد بحث قرارگرفتن 
است. ریابکوف در مورد موضوع اوکراین گفت 
که روسیه و آمریکا مواضع کاملا متضادی در 
مورد اوکراین دارند. وی افزود: ما رویکرد 
کاملا متضادی در ارتباط با آنچه در اوکراین 

در حال وقوع است، داریم. همه آنچه اکنون 
روی می دهد تا حد زیادی حاصل سیاستی 
است که واشنگتن طی سال های بسیاری 
دنبال کرده و از روی عمد اوکراین را به 
»ضدروسیه« تبدیل و عمدا مقام های کی یف 

را از انجام حداقل امور مرتبط با اجرای 
توافقنامه های مینسک محروم کرده است. 
روسیه 2۴ فوریه )۵ اسفند( در پاسخ به 
درخواست جمهوری های خلق دونتسک و 
لوگانسک برای محافظت در برابر حملات 
شدت یافته نیروهای اوکراینی، عملیات 
نظامی ویژه خود در اوکراین را آغاز کرد. 
وزارت دفاع روسیه اعلام کرد عملیات ویژه، 
صرفا زیرساخت های نظامی اوکراینی را 
هدف قرار می دهد و جمعیت غیرنظامی 
در معرض خطر نیستند. مسکو بارها اعلام 
کرده است که برنامه ای برای اشغال اوکراین 
ندارد. در عین حال، شبه نظامیان دونباس 
نیروهای  به حملات متقابل خود علیه 
کی یف ادامه می دهند. آمریکا و متحدانش 
از جمله ژاپن در واکنش به حملات روسیه، 
تحریم های جامعی را علیه مسکو اعمال 
کرده و بسیاری از شرکت های خارجی 

تصمیم به ترک بازار روسیه گرفته اند.

رئیس جمهور اوکراین گفت: باید اذعان کرد که اوکراین 
موفق به عضویت در ناتو نخواهد شد. به گزارش ایسنا، 
»ولودیمیرزلنسکی«، در جریان نشست سران کشورهای 
شرکت کننده در طرح ابتکاری »نیروی اعزامی مشترک« 
که از طریق ویدئو کنفرانس برگزار شد، افزود: سال ها 
درباره درهای باز شنیده ایم، اما همچنین شنیده ایم که 
نخواهیم توانست وارد آنجا شویم و این واقعیتی است که 
باید آن را پذیرفت. رئیس جمهور اوکراین باردیگر از ناتو 

خواست تا بر فراز کشورش منطقه پرواز ممنوع اعمال 
کند. زلنسکی اظهارکرد: کی یف از پیامدهای احتمالی 
چنین اقدامی )پرواز منطقه ممنوع( کاملا آگاه است، اما 
ابراز نگرانی کشورهای عضو ناتو از احتمال وقوع جنگ 
جهانی سوم اغراق آمیز است. پیش از این، زلنسکی در 
مصاحبه ای با شبکه ای بی سی نیوز گفته بود که پس از 
اینکه ناتو از جنگ برای اوکراین در برابر نیروهای روسی 
امتناع کرد و بر فراز کشورش منطقه پرواز ممنوع اعمال 

نکرد، وی اشتیاق خود را نسبت به ایده پیوستن کشورش 
به ناتو از دست داد.

ولودیمیر زلنسکی:

»اوکراین« عضو »ناتو« نخواهد شد

بهرنگ توفیقی: 

 باید بانک بازیگرمان را غنی تر کنیم


